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رهبر انقلاب درگذشت پدر سردار سليماني را 
تسليت گفتند

حضرت آيت الله خامنه اي در پيامي درگذش��ت پدر س��ردار سليماني را 
تسليت گفتند.به گزارش ايسنا، در متن پيام رهبر انقلاب خطاب به قاسم 
س��ليماني دام توفيقه امده است:درگذشت پدر بزرگوارتان مرحوم حاج 
حسين سليماني را به جنابعالي و ديگر بازماندگان آن مرحوم تسليت 
عرض مي کنم و از خداوند متعال رحمت و مغفرت و علو درجات براي 
ايشان مسألت مي کنم و اميدوارم که حسنات ناشي از تربيت فرزندان 

صالح در نامه ي عمل آن مرحوم نوشته شود.

شوراي نگهبان مخالف حقوق شهروندي نيست
رييس جامعه مدرس��ين حوزه علميه قم تصريح کرد:مش��کل اصلي از 
ضعف قانون انتخابات است. من چندين بار به مجلس نامه نوشتم که 
قانون انتخابات را درست کنيد.به گزارش ايسنا، آيت الله محمد يزدي 
افزود: همين دوره قبل هم نامه نوشتم که آقاي لاريجاني دوره شما تمام 
مي شود؛ اگر مي خواهيد براي خدا کاري را انجام دهيد اين قانون انتخابات 
را درست کنيد.وي ادامه داد: يعني چه، کسي که سواد ندارد براي رييس 
جمهور شدن اسم مي نويسد! اين قانون ضعيف است که هزار و چند نفر 
براي رياست جمهوري اسم مي نويسند.يزدي خاطرنشان کرد:صرف 
رئيس مجلس بودن کافي نيست که هرچه به ذهنشان مي رسد مطرح 
کنند. بهتر بود قبل از طرح اين مس��اله، با حقوقدانان و فقها مش��ورت 
مي کردند و از دلايل قانوني و شرعي اين کار مطلع مي شدند.وي ادامه 
داد: تصري��ح مي کن��م که احترام به حقوق اقليت هاي ديني، از وظايف 
حاکميت اس��ت و در قانون اساس��ي هم به آنها تاکيد ش��ده است و بايد 
محفوظ بماند.رييس جامعه مدرسين حوزه علميه تاکيد کرد: اقليت هاي 
محترم بدانند که شوراي نگهبان مخالف حقوق شهروندي نيست، آن ها 

هم مثل همه مردم در کشور ما در حال زندگي هستند.

استيضاح وزير کشور با ۱۴ محور کليد خورد
نماينده اصلاح طلب بوشهر با تاکيد بر عملکرد ضعيف وزارت کشور 
در بحث س��اماندهي مش��کل سهام گذاران پديده شانديز از تهيه طرح 
اس��تيضاح عبدالرضا رحماني فضلي در ۱۴ محور خبر داد.عبدالحميد 
خدري در گفت وگو با ايلنا در تش��ريح محورهاي چهارد ه گانه گفت: 
شايد مهمترين محور استيضاح مشکلات مردم در بحث پديده شانديز 
باشد و هم اکنون ۱۳۴ هزار نفر درگير اين مشکل هستند اما اين طرح 
محورهاي ديگري نيز در حوزه هاي مختلف دارد و نمايندگان به دلايل 
متعدد خواستار انجام اين استيضاح هستند.نماينده اصلاح طلب بوشهر 
گفت: تعداد امضاهاي استيضاح رحماني فضلي از ۲۵ امضا گذشته و 

همچنان در حال افزايش است.

متلاشي شدن شبکه جعل ويزا در اصفهان و قم
وزارت اطلاعات شبکه بزرگ جعل ويزا را در اصفهان و قم متلاشي 
کرد.به گزارش ايسنا، سربازان گمنام امام زمان )عج( با رصد گسترده 
اطلاعات��ي و اقدام��ات عمليات��ي 8 نفر از اعضا و سرش��بکه اين باند را 
شناسايي و در شهرهاي اصفهان، نجف آباد و قم دستگير کردند.از اين 
باند دستگاه هاي چاپ پيشرفته و ۱۵0 هزار ويزاي جعلي آماده توزيع 
کشف و ضبط شده است.وزارت اطلاعات چند روز پيش نيز شبکه توليد 

و توزيع ويزاي جعلي را با ۲۵0 هزار ويزا منهدم نمود.

پيشخوان

سياسي

ولاديمير پوتين رييس جمهور روسيه و الهام علي اف رييس جمهور 
آذربايجان به کشورمان سفر کردند تا در جلسه اي سه جانبه با رييس 
جمهور کشورمان شرکت کنند که قبل از اين جلسه، ديدارهاي جداگانه 
اي با رهبر انقلاب داش��تند. در اين رابطه حضرت آيت الله خامنه اي 
رهبر معظم انقلاب اسلامي در ديدار رئيس جمهور روسيه با استقبال 
از پيشنهاد آقاي ولاديمير پوتين براي گسترش روزافزون همکاري ها 
در همه زمينه ها تأکيد کردند: بايد از تجربيات مفيد سالهاي اخير در 
مس��ائل منطقه اي و روابط دو جانبه، براي تحکيم و توس��عه روابط 
بهره جس��ت.به گزارش ايس��نا، حضرت آيت الله خامنه اي، ظرفيت 
همکاري اقتصادي دو کش��ور را بس��يار فراتر از سطح کنوني خواندند 
و افزودند: در زمينه حمل و نقل، استفاده از محور مهم بندر چابهار تا 
بندر سن پطرزبورگ، و ديگر عرصه هاي اقتصادي مي توانيم همکاري 
گسترده تري داشته باشيم.رهبر انقلاب اسلامي به تجربه خيلي خوب 
همکاري دو کشور در موضوع سوريه اشاره کردند و افزودند: نتايج اين 
همکاري نش��ان داد تهران و مس��کو مي توانند در ميدان هاي دشوار، 
اهداف مش��ترک را محقق کنند.ايش��ان خاطرنشان کردند: شکست 
ائتلاف امريکايي حامي تروريس��ت ها در س��وريه واقعيتي انکارناپذير 
اس��ت اما آنها همچنان مش��غول طراحي و توطئه هس��تند، بنابراين 
حل کامل مسئله سوريه نيازمند تداوم همکاريهاي مستحکم است.
رهبر انقلاب اس��لامي، ايس��تادگي مشترک ايران و روسيه در مقابل 
تروريستهاي تکفيري مورد حمايت چند کشور خارجي را داراي نتايج 
مهم برشمردند و افزودند: ترکيب خيلي خوب و ايستادگي مشترک 
تهران و مسکو در مقابل فتنه و فساد تروريستها در سوريه، پرمعنا است 
و روسيه را در مسائل منطقه غرب آسيا تأثيرگذار کرده است.حضرت 
آيت الله خامنه اي، مردم سوريه را تصميم گير نهايي مسائل آن کشور 
خواندند افزودند: همانطور که شما گفتيد بايد همه مسائل و راه حلها 
درباره حکومت سوريه از درون اين کشور بجوشد، و دولت سوريه براي 
اجراي هيچ طرحي تحت فشار قرار نگيرد و هرچه ممکن است طرحها 
جامع الاطراف باش��د.رهبر انقلاب اس��لامي، سخنان رئيس جمهور 
روسيه در اين ديدار را درباره برجام و ضرورت رعايت معاهده هاي چند 
جانبه، خوب دانستند و افزودند: امريکايي ها متأسفانه به ياغي گري 
خود ادامه مي دهند که بايد با تکيه بر عقل و استفاده از راههاي صحيح 
با آنها برخورد ش��ود.حضرت آيت الله خامنه اي با تأييد مواضع آقاي 
پوتين درباره حل مشترک مسائل منطقه اي بدون طرفهاي خارجي 
خاطرنشان کردند: امريکايي ها درصدند که در همه مسائل منطقه و 
جهان دخالت کنند و براي اين کار، بر روي مسئولان ضعيف برخي 
کشورها، حساب باز کرده اند.ايشان، دخالت هاي خونين سعوديها در 
برخي کشورها از جمله جنايات روزانه اين کشور در يمن را زمينه ساز 
گرفتار شدن عربستان در مخمصه هاي عميق خواندند و افزودند: آنها 
حتي نمي گذارند به مردم مظلوم يمن که گرفتار بيماريهاي واگير و 
کُشنده شده اند، دارو و کمک برسد.رهبر انقلاب اسلامي، همکاري 
براي مقابله مشترک با تحريم هاي امريکا بر ضد ايران و روسيه را مفيد 
خواندند و افزودند: بدون توجه به تبليغات منفي دشمنان براي تضعيف 

روابط کش��ورها، مي توانيم تحريم هاي امريکايي ها را با روش��هايي از 
جمله حذف دلار و جايگزين کردن پول ملي در معاملات اقتصادي 
دو يا چند جانبه، بي اثر و امريکا را منزوي کنيم.ايش��ان، آقاي پوتين 
را داراي ش��خصيتي قوي و اهل تصميم و عمل خواندند و افزودند: 
به همين علت مي توان با روس��يه به عنوان يک قدرت بزرگ درباره 
کارهاي بزرگ و نيازمند عزم و تلاش، صحبت و همکاري منطقي 
کرد.حضرت آيت الله خامنه اي همچنين پيشنهاد آقاي پوتين را براي 
گس��ترش چند جانبه همکاريهاي منطقه اي قابل قبول دانس��تند.در 
اين ديدار که بيش از يک س��اعت و ربع طول کش��يد، رئيس جمهور 
روسيه با ابراز خرسندي فراوان از سفر به تهران و ديدار با رهبر معظم 
انقلاب تأکيد کرد: ايران را »ش��ريکي اس��تراتژيک« و »همسايه اي 
بزرگ« مي دانيم و از هر زمينه و فرصتي براي گس��ترش و تحکيم 
همه جانبه روابط اس��تفاده مي کنيم. آقاي پوتين ديدار خود با رئيس 
جمهور کشورمان را بسيار خوب توصيف کرد و انرژي، حمل و نقل، 
فناوريهاي نوين، کشاورزي، و طرحهاي مشترک نفت و گاز و انرژي 
را از جمله زمينه هاي مناسب براي گسترش روابط اقتصادي خواند.
رئيس جمهور روس��يه گفت: صادرات محصولات کش��اورزي ايران 
به روسيه 7 برابر شده اما همچنان در زمينه هاي مختلف، ظرفيتهاي 
فراوان��ي براي هم��کاري وجود دارد.آقاي پوتين با تأکيد بر ضرورت 

حفظ ثبات و امنيت در منطقه گفت: با همکاري مشترک در سوريه به 
نتايج بسيار خوبي دست يافتيم و بايد ضمن ادامه مبارزه با تروريسم، 
روند سياسي مناسبي در اين کشور در نظر گرفته شود.رئيس جمهور 
روسيه، مواضع رهبر معظم انقلاب اسلامي را در تحقق اهداف مشترک 
در س��وريه بس��يار مؤثر و خردمندانه دانس��ت و گفت: به جهان نشان 
داديم که بدون نياز به کشورهاي فرا منطقه اي قادر به حل و فصل 
مس��ائل منطقه بس��يار مهم خود هس��تيم.آقاي پوتين حفظ تماميت 
ارضي س��وريه و حمايت از دولت و آقاي بش��ار اس��د رئيس جمهور 
قانوني اين کش��ور را از اصول سياس��ت خارجي روسيه خواند و گفت: 
معتقديم هرگونه تغيير و تحول در هر کش��وري از جمله س��وريه بايد 
از درون ش��کل بگيرد.رئيس جمهور روس��يه با اعلام حمايت مسکو 
از برجام گفت: با هرگونه تغيير يک جانبه در مفاد اين توافقنامه چند 
جانبه مخالفيم و يکجانبه گرايي را زير پا گذاشتن قوانين و نظام بين 
الملل مي دانيم.رئيس جمهور روسيه افزود: تغيير اصول اصلي آژانس 
بين المللي انرژي اتمي را کاري نادرست مي دانيم و با مرتبط کردن 
برنامه هسته اي ايران با مسائل ديگر از جمله مسئله دفاعي مخالفيم.

ولاديمير پوتين همکاري دفاعي- نظامي دو کش��ور را در چارچوب 
مقررات بين المللي، قابل گسترش بيشتر ارزيابي کرد.آقاي پوتين با 
اشاره به اينکه کشورهاي غيرمنطقه اي درصدد آتش افروزي هستند، 

گفت: امريکا مي خواهد در همه مسائل جهان و منطقه دخالت کند و 
در اين راه اگر لازم شود حتي منافع متحدان خود را ناديده مي گيرد.

رئيس جمهور روسيه با اشاره به دروغ گويي مقامات امريکايي درباره 
روس��يه در مذاکرات ش��وراي امنيت سازمان ملل گفت: به هيچ وجه 
فکر نمي کردم در اين سطح از روابط بين الملل چنين کارهايي انجام 
ش��ود اما اکنون به اينگونه رفتار امريکايي ها عادت کرده ايم.رئيس 
جمهور روس��يه، تکيه بر توان داخلي را سياس��ت اصلي اين کش��ور در 
مقابله با تحريم هاي امريکا اعلام کرد و گفت: برخي توليد کنندگان 
و صاحبان صنايع روسي دعا مي کنند تحريم هاي امريکا پايان نيابد، 
زيرا موجب ش��ده به ظرفيتهاي آنها توجه ش��ود.آقاي پوتين افزود: از 
س��ال ۲0۱۴ يعن��ي آغاز تحريم ه��اي امريکا، منابع مالي را عمدتاً به 
پيشرفت علمي و فناوري اختصاص داديم و در زمينه بيوتکنولوژي، 
آي تي، کشاورزي و صنايع فضايي رشد قابل توجهي داشته ايم.رئيس 
جمهور روسيه گفت: اکنون برخلاف نگراني هاي اوليه فهميده ايم که 
ه��رکاري را اراده کني��م، مي توانيم انجام دهيم.آقاي پوتين در پايان 
تأکيد کرد: ما به مواضع اصولي خود پايبنديم و با هرکس��ي کاري را 

شروع کنيم، تا پايان ادامه مي دهيم.
ايستادگي در برابر اقدامات خرابکارانه ���

همچني��ن رهب��ر معظ��م انق��لاب در دي��دار آق��اي اله��ام علي اف 
رئيس جمهوري آذربايجان با اش��اره به پيوندهاي عميق دو کش��ور 
و لزوم افزايش همکاري ها، خاطرنش��ان کردند: ارتباطات نزديک و 
برادرانه ايران و جمهوري آذربايجان، مخالفاني دارد که بايد در مقابل 
وسوسه ها و اقدامات خرابکارانه آنها ايستادگي کرد و با اراده و انگيزه 
مضاعف، روابط و همکاري ها را در بخش هاي مختلف گسترش داد. 
حضرت آيت الله خامنه اي با اش��اره به اين واقعيت مهم که اکثريت 
جمعيت جمهوري آذربايجان همچون ايران و عراق از پيروان مکتب 
اهل بيت عليهم الس��لام هس��تند، افزودند: بايد قدر اين فرصت مفيد 
و مراس��م پرش��کوه عزاداري ش��يعيان در آذربايجان را دانس��ت، زيرا 
اين موارد، هويت ملت و کش��ور ش��ما را تقويت مي کند.ايشان، علت 
ناکام ماندن تلاش��هاي فراوان ش��وروي سابق در ترويج مارکسيسم 
و بفراموش��ي س��پرده ش��دن دين در آذربايجان را ايمان محکمِ مردم 
خواندند و گفتند: مراسم  پرشکوه امسال در ماه محرم نمونه اي از ايمان 
اس��توار ملت آذربايجان بود.در اين ديدار که آقاي جهانگيري معاون 
اول رئيس جمه��ور ني��ز حضور داش��ت، آقاي الهام علي اف حضور در 
ايران را همچون حضور در خانه خود دانس��ت و با اش��اره به پيش��رفت 
قابل توجه همکاري هاي دو کشور در سالهاي اخير، افزود: در روابط 
خ��ود ب��ا ايران کاملًا محکم هس��تيم و به هيچ ک��س اجازه مداخله و 
اخلال در روابط دو کش��ور نمي دهيم.رئيس جمهوري آذربايجان با 
بي��ان م��واردي از همکاري هاي دو کش��ور در بخش هاي فرهنگي، 
اقتصادي، سرمايه گذاري، انرژي و حمل ونقل، به تلاش هاي دولتش 
در مسجدسازي در آذربايجان اشاره کرد و گفت: ما در حال تحکيم 
ارتباطات اقتصادي و فرهنگي خود با ايران هستيم و عزم جدي داريم 

که اين روابط، پايدار و هميشگي باشد.

هم انديشي روساي جمهور روسيه و آذربايجان با مقام معظم رهبري و رييس جمهور؛

اوج همگرايي تهران، مسکو و باکو

انتظار تحقق وعده هاي انتخاباتي روحانياجازه اختلاف در جبهه اصلاحات را نمي دهيمپيگيري بي پاسخ مردم را مايوس مي کند
عض��و کميس��يون اجتماع��ي مجلس 
تاکي��د ک��رد: نماين��دگان مجلس بايد 
تمامي تلاش ش��ان را در جه��ت ح��ل 
موضوع سپنتا نيکنام انجام دهند تا اين 
موضوع حل ش��ود زيرا اگر اين مس��ئله 

بي پاسخ بماند، مردم دچار ياس مي شوند.محمدرضا بادامچي در 
گفت وگو با ايلنا، گفت: سپنتا نيکنام در چهارمين دوره شوراها، 
به مدت چهار سال عضو شوراي شهر يزد بودند و در آن مدت، 
عضويت ايشان چه از سوي نهادهاي مختلف مورد سوال و ترديد 
قرار نگرفت.وي ادامه داد: آنچه موجب ترديد و تعجب همگان 
شده ، اين است که چرا در مدت آن چهار سال سکوت شده بود 
و عضويت آقاي نيکنام مغاير با ش��رع نبود اما اکنون عضويت 

ايشان مغاير با شرع مقدس اسلام عنوان مي شود. 

يک عضو کارگزاران با اشاره به حواشي 
ب��ه وج��ود آمده مبني ب��ر اين که حزب 
کارگزاران سازندگي در انتخابات رياست 
جمه��وري آينده در کنار علي لاريجاني 
قرار خواهد گرفت، گفت: در جلسه اين 

س��وال از آقاي مرعش��ي پرس��يده شد ايشان تکذيب کرد و گفت 
حزب کارگزاران سازندگي با آقاي لاريجاني هيچ گونه صحبت و 
گفت وگويي نداشته  و چنين زمينه اي هم وجود ندارد. علي محمد 
نمازي در گفت وگو با ايلنا گفت: سياست حزب در اين است هر جا 
قرار است اتفاقي به وجود بيايد ما کوتاه خواهيم آمد و نمي گذاريم 
اختلاف��ي در درون جبه��ه اصلاحات به وج��ود بيايد.وي گفت: 
همکاري کارگزاران با شوراي عالي سياست گذاري بي سابقه است 

و مرعشي و کرباسچي با آقاي خاتمي همکاري مي کنند.

 يک فعال سياسي اصلاح طلب گفت: 
م��ا مطالب��ات اصلاح طلبان��ه از آقاي 
روحان��ي نداري��م، اما از ايش��ان انتظار 
داريم وعده هايي که در انتخابات داده 
را محق��ق کنند.مصطف��ي تاج زاده در 

گفتگو با ايس��نا گفت: مهمترين اولويت براي دولت دوازدهم 
عم��ل ب��ه وعده ها و برنامه هايي اس��ت که آق��اي روحاني در 
انتخابات مطرح کردند، آن وعده ها در واقع پيماني اس��ت که 
آقاي روحاني با مردم بسته بود و مردم بر اساس آن راي دادند.

وي افزود: مطالبات اصلاح طلبانه خود را از آقاي روحاني انتظار 
نداريم، زيرا ايشان کف مطالبات اصلاح طلبانه ما را نمايندگي 
مي کنند ولي هر کدام از وعده ها اجرا شدني نيست به صورت 

شفاف اعلام شود.

کواکبيان بعد از قرائت گزارش شش ماهه سوم برجام:

رييس مجلس شوراي اسلامي؛

نماينده تهران سوءاستفاده کنندگان از برند »اميد« را نقد کرد؛

مادر تحريم ها موش زاييد!

مشکلات اقتصادي بايد در اولويت قرار گيرد

انتقاد عارف از پيمان شکنان

نماين��ده ته��ران گفت: با برجام توانس��تيم تحريمهاي 
بانک��ي را برداري��م اما چه کنيم که با نقض عهد آمريکا 
مواجه هستيم. به گزارش باشگاه خبرنگاران؛ مصطفي 
کواکبي��ان بع��د از قرائ��ت گزارش ش��ش ماهه س��وم 
کميس��يون امنيت ملي از روند اجراي برجام در صحن 
علني گفت: خوشبختانه عزيزان مطالب خوبي گفتند جز 
يکي دو نفر از دوستان که ما را به ياد دلواپسان انداختند. 
من بايد به اين عزيزان بگويم با برجام توانس��تيم همه 
قطعنامه ها و تحريم ها را يک جا از بين ببريم و از ذيل 
هفتم منش��ور س��ازمان ملل دربياييم. وي با بيان اينکه 
با برجام توانس��تيم غني س��ازي که حق مسلم مان است 
را به رس��ميت بشناس��يم، ادامه داد: با برجام توانس��تيم 

کشتيراني، بيمه وحتي تحريمهاي بانکي را برداريم اما 
چه کنيم که با نقض عهد آمريکا مواجه هستيم.

کواکبي��ان بيان کرد: يکي از دس��تاوردهاي برجام اين 
اس��ت ک��ه رفتي��م و مذاکره کردي��م و بعد فهميديم که 
به امريکايي ه��ا خصوص��ا از نوع ترامپيس��م نمي توانيم 

اعتماد داشته باشيم.
نماينده تهران گفت: خوشبختانه مادر تحريم ها ديروز 
موش زاييد و برخلاف کاتسا که قرار بود ۵ هزار نيروي 
قراردادي قرارگاه خاتم تحريم شوند، همان افراد قبلي 
تحريم شدند. نماينده تهران گفت: بايد در داخل وحدت 
و انس��جام خودمان را داش��ته باشيم. ما اصلاح طلب ها 
بيشترين پشتيبان سپاه پاسداران در مقابل آمريکايي ها 

هس��تيم و هيچکسي نمي تواند اختلاف بين ما بيندازد. 
بايد به اين انسجام توجه بيشتري کنيم چرا که مي توانيم 

اقتدار بيشتري بدست آوريم.
کواکبيان افزود: دشمن مسائل اقتصادي کشور را هدف 
گرفته تا بتواند فکر ترامپ که يک بنگاه دار معاملاتي 
اس��ت را پياده کند. يعني آگر آنها نتوانند اروپا را با خود 
همراه کند، سناريوي ايران هراسي و بحث اقتصادي و 

امثال اينها را يکجانبه عليه ما اجرا کنند.
نماينده تهران خاطرنش��ان کرد: بحث موسس��ات مالي 
و امثال پديده رانتها و فسادهاي داخلي از آمريکا براي 
ما بدتر هس��تند و اگر اينها را درس��ت کنيم هيچ ترس��ي 

از آمريکا وجود ندارد.

رئيس مجلس شوراي اسلامي گفت: مسائل داخلي و حل و فصل مشکلات اقتصادي 
بايد در اولويت قرار گيرد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران؛ اسدالله عباسي نماينده رودسر در اخطار به اصول ۱۵0 
تا ۱۵۴ قانون اساس��ي گفت: گزارش��ي که وزارت امور خارجه ارائه داد در برخي موارد 
از جمله آنجا که  اش��اره اي به فراهم  ش��دن امکانات بودجه حاصل از فروش نفت ش��ده 

کاملا شفاف سازي نشده است.
وي با بيان اينکه به نظر بنده گزارش قرائت ش��ده دربارهبرجام بيش��تر گزارش دولت 
اس��ت تا کميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي، ادامه داد: نکته مهم اين اس��ت که 
طبق فرمايش��ات مقام معظم رهبري و نامه اي که در اين باره نوش��تند، بحث گش��ايش 
اقتصادي، بهبود معيش��ت و رفع معضلات کش��ور بس��يار اهميت دارد و بايد در اين باره 

بيشتر صحبت مي شد.
نماينده رودسر تاکيد کرد: بهتر بود که در اين جلسه گفته مي شد که براي تقويت توليد 

ملي و اشتغال و همچنين جلوگيري از واردات بي رويه چه اقداماتي انجام داديم.
رئيس مجلس در پاسخ به اين اخطار قانون اساسي گفت: شما نمايندگان بايد مسائل 

داخلي و حل و فصل مشکلات اقتصادي را در اولويت قرار دهيد. 
علي لاريجاني ادامه داد: رفتار امروز آمريکا شرورانه است و در اين مسئله ترديدي نيست، 
اگر به گذشته هم نگاه کنيد ابتدا با دو نامه اي که رئيس جمهور آمريکا داد مذاکرات با 

يک شراطي مورد توافق قرار گرفت و در چارچوب ۱+۵ به نتيجه رسيد.
رئيس مجلس با بيان اينکه اينها الان به برخي از تعهداتشان عمل نمي کنند، تصريح 
کرد: گزارش سريعي درباره مواردي که نقش کردند هم آمده است و طبعا هم نمايندگان 

بايد در جريان باشند و اقداماتي در مقابل اين رفتارها داشته باشند.
لاريجاني خاطرنش��ان کرد: اما اين نکته اي که گفتيد درس��ت اس��ت و دولت و مجلس 
بايد روي مسائل داخلي کشور مخصوصا جنبه هاي ثروت آفريني اقتصادي بشتر تمرکز 

داشته باشد تا در بودجه آينده و تصميمات مجلس مورد توجه قرار گيرد.

رئيس فراکس��يون اميد گفت: کس��اني که در ليست 
اميد بودند و موفقيتش��ان به دليل حضور در ليس��ت 
امي��د ب��ود وقتي به مجل��س آمدند به بهانه آنچه آنها 
تن��دروي فراکس��يون امي��د عنوان کردن��د از ما جدا 
ش��دند در حاليکه ش��عار اصلي ما در انتخابات و در 
مجل��س ده��م اميد، آرام��ش و رونق اقتصادي بود و 
هيچ��گاه ب��ه دنبال تن��دروي نبوده ايم و اين افراد به 
همين بهانه بي ربط از فراکسيون اميد جدا شدند.به 
گزارش ايس��نا، محمدرضا عارف در دانشگاه شريف 
مهمترين عامل تفرقه در بين جريان هاي سياسي را 
منيت ، خودبرتربيني، عدم توسعه سياسي و عدم سعه 
صدر دانست و با بيان اينکه راهبرد جريان اصلاحات 
وحدت و انسجام بخشي در درون خانواده اصلاحات 
اس��ت، تصريح کرد: به نظر من مهمترين دس��تاورد 
جريان اصلاحات در دهه ۹0 تش��کيل ش��وراي عالي 
سياست گذاري اصلاح طلبان است و با تشکيل اين 

ش��ورا جريان اصلاحات ظرفيت خود را نش��ان داد و 
مردم خوب کش��ورمان و بويژه جوانان عزيزمان هم 
همراهي خود را با اين رويکرد در سه انتخابات گذشته 
نشان دادند.عارف با اشاره به انتخابات مجلس دهم و 
ائتلاف با حاميان دولت)اصولگرايان معتدل(، يادآور 
ش��د: صراحتاً بگويم براي ش��کل گيري اين ائتلاف 
هزينه هاي زيادي را متحمل شديم و مورد انتقادات 
شديد جوانان اصلاح طلب قرار گرفتيم. البته در همان 
زم��ان پي��ش بيني مي کرديم ک��ه بعضي ها در داخل 
مجلس راهشان را از ما جدا کنند ولي توقع نداشتيم که 
کسانيکه با برند »اميد« وارد مجلس شدند رودرروي 
ما قرار بگيرند. رئيس فراکس��يون اميد با بيان اينکه 
براي حفظ انس��جام بايد از برخي خواس��ته ها عبور 
کنيم، به عملکرد فراکس��يون اميد بويژه در به دس��ت 
آوردن سهم قابل توجه در کميسيون هاي تخصصي و 
حضور حداکثري در هيات نظارت بر انتخابات شوراها 

و کميسيون ماده ۱0 احزاب و همچنين هيات نظارت 
بر مطبوعات اشاره کرد و گفت: درباره تعداد اعضاي 
فراکسيون اميد که مورد سؤال بسياري از افراد قرار 
گرفت��ه اس��ت چند نکته بايد مدنظ��ر قرار بگيرد اولًا 
اين سؤال تنها از فراکسيون اميد مطرح مي شود که 
اعضاي ما چه تعداد هستند و از ديگر فراکسيون هاي 
سياس��ي مجلس س��والي در اين خصوص پرس��يده 
نمي ش��ود که ش��ايد دليل آن شعار شفافيت باشد که 
م��ا مط��رح کرديم و به آن اصرار داريم. ثانياً برخي از 
نمايندگان هس��تند که وقتي به حوزه انتخابيه ش��ان 
مي رون��د اصلاح طل��ب مي ش��وند و وقتي در صحن 
مجلس هس��تند غير اميدي. آن هم به دليل ترس از 
رد صلاحيت احتمالي در انتخابات هاي آينده و برخي 
ملاحظ��ات امنيتي، به همين دليل در اعلام اعضاي 
فراکس��يون امي��د به خاطر رعاي��ت حال اين تعداد از 

نمايندگان تاخيري صورت گرفت.
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